
نمی خواســت ســکوت چنــد ماهه اش 
را بشــکند امــا وقتــی پــای ماجرای های 
تیم ملی و باشــگاه محبوبش استقلال 
به میان آمد سرصحبتش باز شد. این 
یــک گفت و گــوی خودمانــی بیــن مــا و 
مــرد به یادماندنی تاریــخ فوتبال ایران 
و باشــگاه اســتقلال اســت. بخشــی از 
صحبت هــای آقــا جــواد امانــت پیــش 

ما مانــد....

روز گذشته خبری با این مضمون 
که شما به عنوان مدیر فنی تیم 
آریو اسلامشهر انتخاب شدید 
نگاه ها را متوجه خود کرد. چرا 

بعد از مدت ها دوری از فوتبال و 
بی خبری ناگهان سر از این باشگاه 

درآوردید؟
آریو تیمی است که در لیگ دو فوتبال 
ایران حضور دارد و اصولاً در باشگاه های 
لیگ دویی مدیرفنی وجود ندارد. این 
خبر که من مدیرفنی شدم صحت ندارد 
اما به عنوان مشاور قرار است به محمد 
نیک سیرت، بازیکن سابق استقلال که 
اکنون سرمربی تیم آریوی اسلامشهر 
است کمک کنم. نیک سیرت جوان 
است و نیاز دارد تجربیات بیشتری در 
فوتبال به دست آورد. من هم نقش 

مشاور را برای او خواهم داشت و 
قرار است در بازی ها کنار او باشم. 
نیک سیرت مربی آینده داری 
است و اگر بدشانسی نیاورد 
موفق خواهد شد. امیدوارم 

بتوانم کمکش کنم.
 زمان قابل توجهی از شما 
خبری نبود. دلیل خاصی 

داشت؟
به هر حال در ماه های اخیر اتفاقاتی 

رخ داد که حال همه ما خوب نبود. 
حقیقت اینکه دل و دماغی نبود که 
حتی بخواهم در رسانه ها صحبت 
کادمی  کنم. مشغول امور زندگی و آ
خودم بودم که چند ماهی هست 
راه اندازی اش کرده ایم. شاید همین 
حالا هم ته دل همه ناراحتی داشته 
باشیم اما به هرحال باید فعالیت های 
روزانه خودمان را ادامه بدهیم. 
امیدوارم روزی همه چیز درست شود 
و آرامش به دل های همه ایرانی ها 

بازگردد.
در جریان اتفاقاتی که در تیم ملی 

رخ می دهد هستید؟
بله، خبرها را رصد می کنم و خیلی 
تأسف می خورم. چرا تیم ملی ما نباید 
ماه ها سرمربی داشته باشد. تیم ملی 
متعلق به مردم است و نباید این طور 
سردرگم باقی بماند. همان روز که از 
جام جهانی قطر برگشتیم باید تکلیف 
تیم ملی را مشخص می کردیم. ما 
می دانستیم که اگر تیم ملی نتیجه 

با  ری  نگیرد قطع همکا یا  بگیرد 
کی روش حتمی است. به همین دلیل 
فدراسیون فوتبال باید پلن B خودش 
را از همان روزها طراحی می کرد و 
به دنبال انتخاب جانشین می رفت. 
جام ملت های آسیا مثل برق و باد از 
راه می رسد. فوتبال در آسیا در حال 
رشد است. تیم ها متفاوت شده اند و 
این واقعیت را در جام جهانی دیدیم 
که تیم های آسیایی حرکت سریعی 
را آغاز کرده اند. ما ظرفیت های بسیار 
خوبی در فوتبال ایران داریم. جوان های 
بااستعدادی که با کمترین امکانات 

هم قادرند کارهای بزرگی انجام 
دهند. باید از این پتانسیل نهایت 

استفاده را ببریم تا همچنان 
تیم اول فوتبال آسیا باشیم.

فدراسیون فوتبال در 
انتخاب سرمربی تیم 
ملی دچار سردرگمی 
عجیبی شده است. 
لیست بلندبالایی از 

گزینه های داخلی منتشر 
شده است. شاید 10 نفر 

را گزینه کردند تا 
سکان هدایت 

تیم ملی 
را به 

عهده 

بگیرند. در عین حال نام مربیان 
خارجی هم مطرح است و 

مشخص نیست که تصمیم گیران 
در فدراسیون فوتبال دنبال چه 
اهدافی هستند. این خیلی بد 

است که فدراسیون فوتبال 
نمی داند می خواهد مربی ایرانی 
را بر مسند کار قرار دهد یا مربی 

خارجی....
قطعاً این سردرگمی زیبنده فوتبال 
ایران نیست و اعضای هیأت رئیسه 
فدراسیون فوتبال خیلی زودتر از 
اینها باید درباره اینکه 
می خواهند چه 
را  ی  ینه ا  گز

به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب 
کنند، به جمع بندی می رسیدند. به 
اعتقاد من هیأت رئیسه بهترین مرجع 
برای رسیدگی به این موضوع مهم 
است و آنها که اوضاع را رصد می کنند 
و به موضوعات گوناگون اشراف دارند 
باید این قضیه را با درایت خودشان 
حل کنند. تصمیم گیرنده نهایی آنها 
و رئیس فدراسیون فوتبال هستند 
و باید با سرعت و شتاب و البته با 
آینده نگری این مسأله را حل کنند. 
موضوع پیچیده ای نیست. ما می توانیم 
با برگزاری جلسات به پاسخ سؤال مان 
برسیم که مربی ایرانی می خواهیم یا 
خارجی. اما موضوع مهم دیگری هم 
هست که باید حتماً به آن توجه شود.

چه موضوعی؟
مردم. به اعتقاد من هیأت رئیسه باید 
افکارسنجی کند. به نظر من مردم 
و افکار عمومی حتی بهتر از برخی 
کارشناسان می توانند درباره ایرانی 
بودن یا خارجی بودن سرمربی تیم 
ملی نظر بدهند. اینکه می گویم هیأت 
رئیسه باید رصد کند، در حقیقت 
منظورم همین خواست و میل مردم 
است. ما هرچه داریم از این مردم 
است. مردم هستند که باید به 
ورزشگاه بیایند و تیم ملی 
کشورشان را حمایت کنند. 
شما قطعاً اگر برخلاف 
نظر مردم عمل کنی، 
و  کمک  قع  تو ید  نبا
همراهی از آنها را داشته 
ه  د سا خیلی   . شی با
ینکه  ره ا می شود دربا
هند  ا می خو چه  م  مرد
نظرسنجی گذاشت. شاید 
هم نیاز نباشد و با تحقیق 
در فضای مجازی می شود 
به پاسخ این سؤال رسید. 
باید در انتخاب سرمربی 
تیم ملی به نظر مردم احترام 
گذاشت و صددرصد دنبال 
گزینه ای رفت که همه روی آن 
نظر مثبت دارند. اگر فدراسیون 
فوتبال کسی را به عنوان سرمربی 
تیم ملی انتخاب کند که مردم 
دوستش نداشته باشند، قطعاً با 

مشکل مواجه خواهد شد.
 به نظر می رسد در فدراسیون 

فوتبال افرادی هستند که به این 
موضوع توجه می کنند و این طور 

هم نیست که بخواهند بدون 
افکارسنجی دنبال سرمربی جدید 

بروند.
همین طور است. من هم با شما 
هم عقیده هستم و به احتمال زیاد 
همین اتفاق هم رخ خواهد داد. 
به نظر من هر کسی که در پستی 
به عنوان مسئول می نشیند، حالا 
چه در فوتبال و چه در ارکان دیگر 
جامعه باید خودش را نوکر مردم 
بداند. نوکری هم به این معنا است 
که حرف مردم را بشنوند و بر اساس آن 
پیش بروند و عمل کنند. امیدوارم در 

نهایت بهترین تصمیم برای تیم ملی 
اتخاذ شود و شاهد یک اتحاد جمعی در 

مواجهه با فوتبال ملی باشیم.
آقای زرینچه اوضاع استقلال را 
هم پیگیری می کنید؟ در حال 

حاضر مشکلات مالی مهم ترین 
دغدغه مدیران این باشگاه 

محسوب می شود.
کل  میلیون   4 0 0  ،3 0 0 با  نی  زما
هزینه های باشگاه را می دادند، الان باید 
300، 400 میلیارد هزینه کنند. تفاوت 
زیاد شده و این کار را برای مدیران 
باشگاه بسیار سخت و دشوار می کند. 
مدیران باشگاه استقلال در حال تلاشند 
تا مشکلات مالی به حداقل برسد. به هر 
حال از صحبت های مدیران باشگاه پیدا 
است که با حساسیت پیگیر مشکلات 
هستند تا آب توی دل هواداران تکان 
نخورد. واقعاً حیف است که این تیم به 
خاطر مشکلات مالی از حرکت متوقف 
شود و آن نتیجه ای که هواداران عزیز 
باشگاه می خواهند نگیرد. ما فصل 
پیش قهرمان شدیم و اگر بتوانیم 
دوباره قهرمان شویم، رکورد تازه ای در 
باشگاه ثبت می شود و فکر می کنم همه 
هواداران ما هم دنبال این هستند که 
استقلال برای یک بار در تاریخ حیات 
خود در لیگ برتر بتواند دو جام قهرمانی 

را پشت سر هم به دست آورد.
 با وجود تنش هایی که گاهاً 

سرمربی استقلال داشته، آینده 
این باشگاه با مرد پرتغالی به خطر 

نخواهد افتاد.
و  هستند  نی  هیجا ن  بیا مر برخی 
نمی توانند خودشان را کنترل کنند. 
من فنی به ماجرا نگاه می کنم. تا الان 
ساپینتو با استقلال عملکرد مطلوبی 
داشته و جا دارد که اگر به همین 
منوال ادامه داد قراردادش تمدید 
شود. با شما موافقم که باید تنش ها 
کم شود اما چیزی که از ساپینتو 
می بینیم اگر بتواند قدری آرام تر به 
کارش ادامه دهد، کاراکتر سرمربیگری 
در باشگاه استقلال را دارد. او مربی 
 خوبی برای ما بوده و عملکردش 

قابل تقدیر است.
 بازیکنان چطور؟

خوشبختانه میل به قهرمانی در وجود 
آنها هم موج می زند. من بازیکنان 
استقلال را بسیار باانگیزه و پرتلاش 
می بینم و حس خوبی از رفتار آنها در 
میدان مسابقه دارم. تیمی که همدل 
باشد قطعاً به موفقیت خواهد رسید و 
من امیدوارم برای استقلال بهترین ها 
رخ دهد. چه باشم و چه نباشم همیشه 
برای باشگاه محبوبم بهترین ها را 
می خواهم. امیدوارم استقلال همیشه 
قهرمان باشد. آن هم در یک رقابت 
سالم و کاملاً ورزشی. قهرمانی استقلال 
آرزوی ابدی من است. من به این 
باشگاه و این هواداران واقعاً افتخار 
می کنم و امیدوارم بهترین ها برای شان 
رقم بخورد. از مدیران هم می خواهم 
نهایت تلاش خود را برای حل مشکلات 

به کار بگیرند.

مهدی پور و رضایی 
همچنان مصدوم

فبــک اســتقلال در دوران  ها
نقاهت دچار تشدید مصدومیت 
در منــزل شــخصی  خــود شــده 

اســت. 
مهــدی مهدی پــور هافبک توانمند 
و باتجربــه اســتقلالی ها مــدت 
ــا مصدومیــت  ــه ب ــادی اســت ک زی
دســت و پنجــه نــرم می کنــد. او 
بازی هــای گذشــته اســتقلال را 
بــه همیــن خاطــر از دســت داده و 
قــادر بــه همراهــی تیمش نیســت. 
مهدی پــور در حالــی هنــوز شــرایط 
بــازی بــرای اســتقلال را بــه دســت 
نیــاورده کــه مطابــق پیش بینی هــا 
او بایــد زودتــر از اینهــا بــه تمرینــات 
گروهــی برمی گشــت امــا حــالا خبــر 
می رســد کــه یــک اتفــاق عجیــب 
باعــث تشــدید مصدومیــت ایــن 

بازیکــن شــده اســت. 
هافبــک اســتقلال کــه از ناحیــه 
ــد  ــود، چن ــده ب ــا آســیب دی ســاق پ
قبــل در منــزل شــخصی  ز  رو
خــود دچــار یــک اتفــاق شــد کــه 
مصدومیتــش را تشــدید کــرد. او 
بــه همیــن خاطــر دوبــاره مجبــور 
ــر نظــر پزشــکان اســتقلال  شــد زی
فعالیت هــای خــود را انجــام دهــد و 
رونــد درمانــی اش بــه تأخیــر بیفتد. 
عــلاوه بــر مهدی پــور، علیرضــا 
رضایــی گلــر اســتقلال هــم به دلیل 
مصدومیــت دور از میادیــن اســت 
و این طــور کــه گفتــه می شــود 
ماننــد مهدی پــور قــادر نیســت 
فعــلاً بــرای اســتقلال بــازی کنــد.

 

تعریف بیش از 
اندازه رسانه های 

پرتغالی از ساپینتو
اســتقلال ایــن روزهــا بــا هدایــت 
ریــکاردو ســاپینتو ســرمربی 
پرتغالــی اش نتایــج خوبــی را در 
لیــگ ایــران و جام حذفی گرفته 
است. استقلال در آخرین بازی 
خــود در جــام حذفــی موفق شــد 
ــا نتیجــه  ــی را ب ــوان بنــدر انزل مل
2 بــر صفــر شکســت دهــد و 
راهــی مرحلــه یــک چهارم نهایی 

شــود. 
یــو  د را بطــه  را همیــن  ر  د
observador« پرتغــال  «
ز برنامــه خــود  در بخشــی ا
بــه جایــگاه ویــژه ســاپینتو در 
لیــگ ایــران پرداخــت. در ایــن 
پادکست به تمجید از عملکرد 
مــرد پرتغالــی در لیــگ ایــران بــه 
همــراه اســتقلال پرداختــه شــد. 
یــن میزگــرد گفتــه شــد  در ا
ســاپینتو بــه منبــع الهام هــزاران 
هــوادار فوتبــال ایــران تبدیــل 
شــده و در ورزشــگاه ها نــام 
او بــر زبــان هــواداران جریــان 
دارد. تعریف هــای افراطــی 
رســانه های پرتغالــی از ســاپینتو 
یــن نکتــه را در ذهــن هــر  ا
مخاطبــی ایجــاد می کنــد کــه در 
صــورت قهرمانــی اســتقلال بــا 
ســاپینتو قــرار اســت از او چقــدر 

تعریــف شــود.
 

کار سخت استقلال 
در بازی با نساجی

بــه  ن  را ا د ا هــو زهــا  و ر یــن  ا
ورزشــگاه ها بازگشــته اند و تیم هــا 
تمــام تــلاش خــود را می کننــد که از 
شــرایط میزبانــی بــه بهتریــن نحــو 

اســتفاده کننــد. 
در همیــن راســتا تیــم نســاجی 
کــه روز نهــم اســفند مــاه میزبــان 
تیــم اســتقلال اســت قصــد دارد 
هــواداران خــود را بــه ورزشــگاه 
بکشــاند تــا از طریــق فشــار آنهــا 
بتوانــد تیــم میهمــان را شکســت 

دهــد. 
اگــر هــواداران تیــم نســاجی از 
ایــن بــازی اســتقبال کننــد، قطعــاً 
شــرایط برای تیم اســتقلال سخت 
ــازی  ــج ب می شــود. اســتقلال در پن
اخیــر خــود پیــروز بــوده و قصــد 
نــدارد نــوار پیروزی هایــش در 

مازنــدران پــاره شــود.

 zخبر

از کمپ آبی
استقلال 4

    یکشنبه  7 اسفند 1401   سال بیست و ششم  شماره 7257

به اعتقاد من 
هیأت رئیسه باید 

افکارسنجی کند. به 
نظر من مردم و افکار 

عمومی حتی بهتر 
از برخی کارشناسان 

می توانند درباره 
ایرانی بودن یا 

خارجی بودن سرمربی 
تیم ملی نظر بدهند. 

اینکه می گویم 
هیأت رئیسه باید 

رصد کند، در حقیقت 
منظورم همین 

خواست و میل مردم 
است. ما هرچه داریم 

از این مردم است

چه باشم، چه نباشم قهرمانی استقلال را می خواهم

جواد زرینچه: سرمربی تیم ملی 
را مردم باید انتخاب کنند

ساپینتو کاراکتر موفقیت را در استقلال دارد

 zگفت و گو

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

آرمان رمضانی

تعویض طلایی

آرمــان رمضانــی مهاجــم اســتقلال کمتــر در ترکیــب اصلــی ایــن تیــم قــرار 
می گیــرد، امــا هر وقت برای اســتقلال بــه میدان می آید نقــش مؤثری دارد 
و بــرای ایــن تیــم گل می زنــد. رمضانــی در بــازی با نســاجی قطعــاً در ترکیب 
اصلــی اســتقلال نخواهــد بــود و به عنــوان یار ذخیــره احتمالاً بــرای این تیم 
بــازی می کنــد. امــا اســتقلالی ها امیدوارند ایــن ذخیره طلایی بــاز هم برای 

آنهــا گل بزند.

محمد حسین مرادمند

پایان مصدومیت

محمــد حســین مرادمنــد مدافــع اســتقلال کــه چنــد وقتــی اســت به دلیل 
مصدومیــت نمی توانــد بــرای اســتقلال بــازی کنــد مشــکل مصدومیتــش 
برطــرف شــده و بــزودی می توانــد بــه مســابقات برگــردد. مرادمنــد فصــل 
پیش یکی از ارکان اصلی موفقیتی بود که اســتقلال به دســت آورد؛ اما در 
فصــل جــاری چنــدان موفــق نبود و به دلیــل مصدومیت هفته هــا از حضور 

در میادیــن محــروم بــود.

شهرام عبدلی

فیلمی که دست به دست شد

شــهرام عبدلی هنرمندی که بیســت و نهم بهمن ماه دچار خونریزی مغزی 
شــده بود، دیروز در ســن 46 ســالگی از دنیا رفت تا جامعه هنرمندان یک 
بار دیگر عزادار شــود. عبدلی اما در زمان حیات خود طرفدار تیم اســتقلال 
بــود و در هنــگام قهرمانــی اســتقلال در فصــل گذشــته پیــام تبریکــی را بــه 
اســتقلالی ها ارســال کــرد . ایــن پیام تبریک روز گذشــته توســط هــواداران 

اســتقلال در فضای مجازی دســت به دســت شــد.


